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dokończenie na str. 3
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Otwock zadłuży się 
w banku na ponad 
25 mln zł

okręg nr 20 (podwarszawski)

REKLAMA

REKLAMA

Do sierpnia banki mogły składać oferty na udzielenie miastu kredytu długoterminowego  
w kwocie 25 mln 937 tys. zł. Swoją ofertę złożyły 3 banki, urzędnicy wkrótce zadecydują,  
z której oferty skorzystają. Kredyt będzie przeznaczony na sfinansowanie deficytu budżeto-
wego i na razie nie wiadomo, czy całość zostanie wykorzystana  na tegoroczne inwestycje.

Spłata kapitału kredytu rozpocznie 
się dopiero po dwóch latach, w 2022 
roczna rata kapitału kredytu będzie 
wynosiła 1 mln złotych. Ta rata będzie 

rosła w kolejnych latach i w latach 2025 
- 2031 będzie wynosiła 2,8 mln rocznie. 
Do raty kapitału będą doliczane opłaty 
wynikające z umowy kredytowej.

Na stronie 3 przedstawiamy szcze-
gółowy harmonogram spłaty kapitału 
kredytu i komentarz Prezydenta Miasta 
Jarosława Margielskiego.

Mały Krzyś potrzebuje 
pomocy!
Rodzicielstwo, to najlepsze 
co może spotkać człowie-
ka. Niestety, czasem zdarza 
się tak, że dziecko rodzi się 
chore, a jedno z rodziców 
nie wytrzymuje presji i od-
chodzi. Tak właśnie stało się  
w przypadku pani Izy, która 
mając zaledwie 23 lata została 
sama z dwójką małych dzieci,  
w tym jednym ciężko chorym. 

-Mam na imię Iza i mam 23 lata. Pierw-
szy raz zostałam mamą w 2013 roku - 
urodziłam cudowną, zdrową córeczkę 
Nikolę. Byliśmy szczęśliwymi rodzica-
mi. Dwa lata później, na świat przyszedł 
Krzyś - długo oczekiwany braciszek  
i synek – opowiada kobieta.
Bardzo szybko okazało się, że chłopiec, 
który był spełnieniem marzeń całej ro-
dziny jest ciężko chory. Jak mówi pani 
Izabela, wiele dni spędził na oddziale, 
gdzie rozpoczęły się badania i postawio-
ne zostały diagnozy.

dokończenie na str. 3
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797-705-110*

*Koszt połączenia wg taryfy operatora.

Maksymalne RRSO 689%

Pożyczamy nawet
do 5000 zł

Gotówka w 1 dzień
Wystarczy dowód

Przedszkolna prowizorka
Chcieli dobrze, ale nie wyszło. Tak można opisać miejską inwestycję polegającą na budowie 
nowego oddziału przedszkolnego w SP12 i nowego przedszkola modułowego przy ul. Rey-
monta. Oba przedszkola miały być gotowe na 1 września, ale się nie udało.

Nowe przedszkole w SP 12 będzie, 
ale dopiero od stycznia
Miasto w ramach tegorocznej rekruta-
cji przedszkolnej w czerwcu przyjęło 
do placówki przyszkolnej 65 przed-
szkolaków. Ich rodzice, na niecałe dwa 
tygodnie przed pierwszym dzwonkiem 
dowiedzieli się…że przedszkola na razie 
nie ma.

Na sierpniowym spotkaniu z rodzi-
cami przedszkolaków nie pojawił się ani 
prezydent Jarosław Margielski ani na-
czelnik wydziału inwestycji, choć to oni 
na majowej sesji zapewniali, że inwesty-
cję można przed 1 września zrealizować. 
Obecny na spotkaniu zastępca prezy-
denta, Sławomir Sierański zapowiedział, 
że jego zdaniem inwestycja będzie zre-
alizowana w granicach połowy grudnia.

Wiceprezydent wyjaśnił, że rodzi-
ce zostali tak późno poinformowani  
o zaistniałej sytuacji, ponieważ, jeszcze 
do 12 sierpnia uważał, że tę inwestycję 
własnymi zasobami wykona miejska 
spółka OZEC. Wiceprezydent zapew-
nił rodziców, że nie wyobraża sobie nie 

zakończenia remontu szkoły do połowy 
grudnia. Jeżeli miałoby się to nie udać, 
zapowiedział podanie się do dymisji.

Na spotkaniu przedstawiono czasowe 

rozwiązanie polegające na umieszcze-
niu 25 dzieci w szkole nr 1, 35 dzieci  
w wynajmowanych salach od przed-
szkola „Sówka Mądra Główka” a 4 dzie-

ci w przedszkolu przy szkole nr 2. Od 
stycznia, dopiero po zakończeniu prac 
związanych z przystosowaniem sal w SP 
12 dzieci będą mogły być umieszczone 
w docelowej lokalizacji.
Nowe przedszkole przy ul. Reymon-
ta od 1 października?

Pomysł utworzenia przedszkola kon-
tenerowego powstał jeszcze w zeszłym 
roku. Od stycznia inwestycja była przy-
gotowywana, niestety przetarg na bu-
dowę tej placówki ogłoszono dopiero  
w maju. Szczęśliwie udało się znaleźć 
wykonawcę, który za 1,3 mln zaprojek-
tuje i wybuduje przedszkole modułowe  
w 70 dni od podpisania umowy. Na 
działce, na której miało powstać przed-
szkole nic się do sierpnia nie działo, dla-
tego rodzice na sierpniowym spotkaniu 
pytali wiceprezydenta o powodzenie tej 
inwestycji. Sławomir Sierański zapewnił 
rodziców, że przedszkole przy ul. Rey-
monta ruszy od 1 października.

Na trzy tygodnie przed planowanym 
otwarciem odwiedzamy działkę, na któ-
rej ma powstać przedszkole… ku na-
szemu zdziwieniu ona nadal stoi pusta! 
Urzędnicy na razie nie podali kolejnych 
terminów oddania tego obiektu, najwy-
raźniej wciąż walczą z czasem. Za trzy 
tygodnie zdamy Państwu relację kto tę 
walkę wygrał.  

Red.

Działka na której za 3 tygodnie 
ma zostać otwarte przedszkole

Nowe drogi 
dzięki unijnemu 
wsparciu

OTWOCK OTWOCK

Otwock otrzymał dofinansowanie 8 mln do projektu: Przebu-
dowa i rozbudowa dróg gminnych w Otwocku. Dzięki unijnym 
pieniądzom miasto wybuduje łącznie 5 km dróg gminnych. Ja-
kie nowe ulice zostaną wybudowane?

Zgodnie z informacją ze strony urzędu miasta, będą to ulice zlokalizowane głównie 
w Świdrze, gdzie powstaną: ul. Kukułcza, ul. Łąkowa, ul. Piwna, ul. Paderewskie-
go, ul. Poselska, ul. Marusarzówny i ul. Mickiewicza. Pozostałe ulice to: ul. Czecha  
i Tysiąclecia z Otwockich Kresów, prowadzące do Narodowego Centrum Badań Ją-
drowych: ul. Pokojowa i Sołtana w Wólce Mlądzkiej oraz ul. Ługi. 
Realizacja i rozliczenie tych inwestycji ma zakończyć się już w przyszłym roku.

Red.

Zmiany w płatnościach 
za śmieci
6 września br. weszła w ży-
cie nowelizacja tzw. „Ustawy 
śmieciowej”. W związku z tym 
zmienią się stawki opłat za od-
pady posegregowane i niese-
gregowane. Co ciekawe, mniej 
zapłacą osoby, które posiadają 
przydomowe kompostowniki.
Według serwisu samorządowego PAP, 
jednym z celów nowych rozwiązań ma 
być większa motywacja mieszkańców do 
segregowania odpadów komunalnych. 
Nowe przepisy przewidują „widełki”  
w opłatach dla osób, które nie będą tego 
robić. Wówczas zapłacą za śmieci nie 
mniej niż dwukrotność, ale nie więcej niż 
czterokrotność opłaty śmieciowej.
Ustawa stanowi również, że stawki będą 
niższe dla tych mieszkańców, którzy mają 
przydomowe kompostowniki, czyli zago-
spodarowują sami część produkowanych 
przez siebie odpadów. Samorządy będą 
mogły jednak skontrolować właścicie-
li. Jeżeli okaże się, że mimo deklaracji 

nie kompostują odpadów, stracą upust  
w opłacie śmieciowej.
Zgodnie z ustawą, jeżeli właściciele nie-
ruchomości nie będą selektywnie zbie-
rać śmieci, to firmy odbierające odpady 
przyjmą je jako niesegregowane (zmie-
szane) i powiadomią o tym fakcie władze 
gminy.
Nowela ustawy śmieciowej ustala też 
stawki, jakie za śmieci będą płacić właści-
ciele domków letniskowych lub innych 
nieruchomości wykorzystywanych na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe. Opłata 
będzie ryczałtowa i będzie nie wyższa 
niż 10 proc. przeciętnego miesięcznego 
dochodu na jedną osobę ogółem – za rok 
od nieruchomości (ok. 170 zł), na której 
znajduje się domek letniskowy.
Ustawa ma też pozwolić gminom two-
rzyć specjalne punkty napraw sprzętów, 
bądź miejsca, w których mieszkańcy 
będą mogli zostawić nadające się nadal 
do użytku przedmioty, których chcą się 
pozbyć.

Red.
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dokończenie ze str. 1 Otwock zadłuży się w banku na ponad 25 mln zł

Harmonogram spłaty kapitału kredytu 

Rok spłaty 
Kwota spłaty kapitału 

w danym roku 

2022 1 000 000 

2023 1 000 000 

2024 1 800 000 

2025 2 800 000 

2026 2 800 000 

2027 2 800 000 

2028 2 800 000 

2029 2 800 000 

2030 2 800 000 

2031 2 800 000 

2032 2 537 000 

Razem 25 937 000 zł 

 
Komentarz Prezydenta Otwocka Jarosława 
Margielskiego:
-Kredyt, na który został ogłoszony przetarg spła-
cany będzie w latach 2022-2032. To, czy całość  
kredytu będzie wykorzystana w tym roku zależeć 
będzie od wykonania dochodów oraz realizacji 
zaplanowanych zadań. Kredyt zostaje zaciągnięty 
na sfinansowanie zadań inwestycyjnych bez rze-
czowego przyporządkowania. Wysokość kwoty 
kredytu jest realizowana zgodnie z planem bu-
dżetu  i wysokością deficytu przedłożonymi przez 
poprzedniego Prezydenta Otwocka Zbigniewa 
Szczepaniaka wraz z uwzględnieniem zmiany  
w postaci zwiększenia kwoty kredytu o 1,5 mln złotych przez obecną Radę Miasta, 
za moją zgodą. Plan zadań inwestycyjnych przewidziany do realizacji w 2019 roku 
określa załącznik do Uchwały Budżetowej.

dokończenie ze str. 1 Mały Krzyś potrzebuje pomocy!

Pierwsza informacja, jaką otrzymali ro-
dzice: wada serduszka (niedomykalność 
zastawki trójdzielnej). Państwo Brodziko-
wie byli załamani, ale się nie poddawali. 
Niestety szybko okazało się też, że Krzyś 
miał wylew OUN lewostronny, dlatego 
jego lewa półkula mózgu nie pracuje. Mały 
pacjent spędził kolejne dwa miesiące na 
oddziale pediatrycznym, gdzie codziennie 
był poddawany badaniom. Okazało się, 
że chłopiec ma wnętrostwo i przepuklinę 
obustronną przez co konieczna była ope-
racja. Był taki malutki i niewinny, a tyle go 
już spotkało. 
-To nie koniec porażek naszej rodziny. 
W 2016 roku mój mąż i tatuś dzieci 
zdecydował, że odejdzie z tego świata 
popełniając samobójstwo. Zaczęła się 
walka - musiałam sama walczyć o dzieci 
i z chorobą Krzysia – mówi zrozpaczona 
matka i dodaje: - 6 miesięcy temu do-

wiedziałam się, że Krzyś ma padaczkę 
Rolanda oraz chorobę Hirschsprunga 
(brak zwojów na jelicie). Synek wymaga 
stałej opieki, 24 godziny na dobę, przez 
co nie mogę podjąć pracy. 
Pani dziecko będzie rośliną
Kolejna diagnoza lekarzy: -Krzyś cho-
ruje na MPD czterokończynowe. Pani 
dziecko będzie rośliną- była dla mło-
dej mamy ciosem prosto w serce! Ale 
dzielna kobieta nie poddała się i podjęła 
ciężką walkę, która zaowocowała dłu-
gą rehabilitacją chłopca oraz efektami  
w postaci jego pierwszych prób samo-
dzielnego siadania oraz pełzania i ga-
worzenia.
-Niestety, do osiągnięcia sukcesu długa 
droga przed nami, a wszystko jest bardzo 
kosztowne. Będąc na turnusie w Gdań-
sku, dowiedziałam się, że muszę wycofać 
bardzo wiele produktów z diety syna, 

dlatego teraz jest ona dwa razy droższa 
niż dotychczas. Równie kosztowne są: 
stała rehabilitacja, turnusy oraz sprzęt 
niezbędny do codziennego funkcjono-
wania. Dlatego dla Krzysia organizowane 
są zbiórki poprzez Fundację Drużyna 
Błażeja oraz platformę internetową po-
magam.pl. ¬– mówi Izabela Brodzik. 

Jeśli wzruszył Was los chłopca  
i chcecie mu pomóc, możecie to zro-
bić m.in.: wpłacając chociaż symbo-
liczną złotówkę na indywidualny nu-
mer rachunku bankowego Krzysia:
(przelewy złotówkowe i walutowe – 
krajowe i zagraniczne)

Santander Bank Polska S.A
04 1090 1753 0000 0001 3749 2186

Fundacja #DrużynaBłażeja
ul. Ejsmonda 48 a, 05-420 Józefów
W tytule przelewu należy wpisać:
„Krzysztof Brodzik – darowizna na 
poprawę i ochronę zdrowia”
Więcej informacji na temat Krzysia, 
jego schorzeń i potrzeb znajdziecie wpi-
sując w wyszukiwarkę internetową na-
stępujące adresy: www.druzynablazeja.
pl/brodzik-krzysztof/
www.pomagam.pl/8xzug8to

ML
Fot. Archiwum rodzinne
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Kompleksowe usługi 
REMONTOWO

WYKOŃCZENIOWE
mieszkań i domów

montaże okien i drzwi

tel. 797 146 788

REKLAMA

REKLAMA

Warszawa – Urzecze już w ten weekend
- Biegaliśmy przy naszych dzieciach i 
robiliśmy zdjęcia jak wariaci. Cieszy-
liśmy się ich determinacją i przygodą 
jaka tam na nich czekała  – śmieje 
się Kinga, mama pięcioletniego Igo-
ra po starcie syna w Runmageddon 
Kids. Dzieci najbardziej na świecie 
lubią skakać, biegać, pokonywać prze-
szkody i jeszcze się przy tym wybru-
dzić. To wszystko zapewnia start na 

dziecięcych trasach Runmageddonu.  
W weekend 14-15 września dzieci, 

Ekstremalna zabawa dla całych rodzin

a także młodzież będą mogły spró-
bować swoich sił w Runmageddonie 
Warszawa - Urzecze. Specjalnie dla 
nich przygotowane będą dwie trasy 
jednokilometrowa z 10 przeszkoda-
mi  dla najmłodszych w wieku 4-11 
lat oraz dwukilometrowa z 15 utrud-
nieniami dla nastolatków 12-15 lat. 
Ekstremalny bieg z przeszkodami  
w formule Kids odbywać się będzie  
w trzech grupach wiekowych: 4-5, 
6-8 i 9-11 lat, tak, by najmłodsi bez-
piecznie i komfortowo mogli prze-
żywać tę niesamowitą przygodę. -To 
super sprawa! Dzieci mogą przeżyć 
to, co kiedyś my przeżywaliśmy ba-
wiąc się w lesie w podchody. Tylko że 
na Runmageddonie mają wszystkie 
emocje w pigułce. Ledwo wypełzną  
z błotnego rowu, już przeskakują 
przez drewnianą konstrukcję. Frajda 
niesamowita. A przy okazji kształto-
wanie siły charakteru. Wielu rodziców 
mówi dziecku „tylko się nie ubrudź” 
albo „nie biegaj, bo się spocisz”, a tu 
przesłanie jest odwrotne: ubrudź się  
i zmęcz do woli! – opowiada Kinga.

Podczas Runmageddonu Warszawa 
- Urzecze na uczestników czeka praw-
dziwa niespodzianka - formuła Family 
czyli prawdziwa ekstremalna przygo-
da dla całych rodzin. Rodzic ze swo-
im dzieckiem będzie mógł zmierzyć 
się z dwukilometrową trasą, najeżoną 
15 przeszkodami. Jedne z nich będą 
przeniesione z tras dla dorosłych i de-
dykowane rodzicom, inne, te z formu-
ły Runmageddonu Kids, pokonywać 
będą dzieci. Z niektórymi mierzyć się 
będzie można wspólnie. Runmaged-
don Family będzie świetną okazją do 
kibicowania, wspólnej integrującej ry-
walizacji, która zapewni mnóstwo po-
zytywnych emocji.
W Runmageddon Warszawa Urzecze 
swoją obecność zadeklarowało już po-
nad 5 tysięcy osób. Ci, którzy jeszcze się 
nie zapisali mogą wybrać odpowiednią 
formułę spośród: Intro (3km +15 prze-
szkód), Rekrut (6km +30 przeszkód 
- wersja dzienna i nocna), Classic (12 
km +50 przeszkód). Rodziny także 
mogą pokazać siłę i charakter i wspól-
nie stanąć na starcie Family (2km +15 

przeszkód). Młodsi śmiałkowie mogą 
natomiast wybrać formułę Kids (1km 
+10 przeszkód) lub Junior (2km +15 
przeszkód). 

Więcej szczegółów na temat prze-
szkód i formuł można znaleźć na 
stronie http://bit.ly/30XU9Qe.

KC
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W poszukiwaniu tego czegoś...
Monika Sierpińska - mieszkanka powiatu Otwockiego, zdo-
bywczyni drugiego miejsca w Lidze Kobiet  Runmageddonu 
2019, ogólnopolskim rankingu największego biegu z prze-
szkodami w Europie opowiada nam, dlaczego warto wziąć 
udział w runmageddonie!

Runmageddon to wyzwanie dla praw-
dziwych twardzieli. Skąd u Ciebie po-
mysł na zajęcie się akurat czymś tak 
ekstremalnym? 
Pamiętam, że zawsze podziwiałam lu-
dzi z pasją w życiu. Takich, którzy mieli 
swoje „coś”, czemu się poświęcali, re-
alizowali się w tym, wiązali z tą rzeczą 
swoje cele i plany. Nie ważne, co to było 
– czy śpiewali, tańczyli, grali w kosza, 
malowali czy uprawiali akrobatykę po-
wietrzną. Chodzi o samą zajawkę - ja 
takiej nie miałam. Funkcjonowałam co-

dziennością, chodziłam do szkoły, po-
tem na studia, bez „tego czegoś”. Do cza-
su. Wszystko zmieniło się w 2017 roku, 
kiedy pierwszy raz usłyszałam o biegach 
przeszkodowych. 

Wystartować chciałam raz, dla próby. 
Naoglądałam się filmików w internecie, 
szczęśliwych ludzi taplających się w bło-
cie, z śmiechem na twarzach biegnących 
w grupkach za ręce. Namówiłam kolegę, 
zrobiliśmy sobie weekend na Mazurach, 
wystartowaliśmy w Rekrucie (biegu na 
6km), szczęśliwi i pełni endorfin do-
tarliśmy do mety.  Dalej poszło samo 
- chciałam jechać na następny event na 
dłuższy dystans, na kolejny, żeby zdobyć 
Koronę Runmageddonu, na kolejny, aby 
zdobyć Weterana – statuetkę, która wy-

maga zaliczenia biegu górskiego 21 km. 
Pamiętam tego hardcore’a. Było brzyd-
ko, zimno, padał deszcz, trasa wiodła 
po zimnym strumieniu górskim i ser-
wowała nam kilkukilometrowe pętle  

Monika na co dzień zajmuje się prowadzeniem firmy organizującej 
animacje i eventy, gdzie zaraża wszystkich swoim pozytywnym nasta-
wieniem i miłością do sportu. Przez wiele lat działa także w Otwockim 
hufcu ZHP. W 2015 roku otrzymała z rąk ówczesnego prezydenta mia-
sta Otwocka odznakę za zasługi w upowszechnianiu kultury, kultury 
fizycznej i turystyki. Jeśli jesteście zainteresowani postępami zawod-
niczki w trakcie biegu, zapraszamy na stronę facebook.com/gency.oha-
na, gdzie na bieżąco pojawiać się będą posty i zdjęcia z wydarzenia. Już 
dziś, zapraszamy Was również na krótkie spotkanie z Moniką po biegu, 
planowane na pierwszy tydzień października, szczegółowe informacje 
pojawią się wkrótce na facebooku. Nasza bohaterka opowie o biegach 
przeszkodowych, o przygotowaniach do startów w biegach górskich ale 
przede wszystkim o tym, jak realizuje swoją pasję i spełnia marzenia!

z obciążeniem. Dostawałam okropnych 
skurczy, które zwalały mnie na trasie 
z nóg. Dotarłam na metę załzawiona, 
przemoknięta, przemęczona, padnięta.  
I najszczęśliwsza. Wtedy na tej mecie już 
wiedziałam, że oto znalazłam – zajawkę. 

Kiedy przyszły pierwsze sukcesy?
W 2018 roku postanowiłam zaliczyć 
wszystkie Runmageddony w Polsce. Nie 
wiem czemu, na co i po co – po prostu, tak 
sobie wymyśliłam. Event za eventem, start 
za startem. Pod koniec pierwszej połowy 
roku kolega napisał do mnie, czy zdaję 
sobie sprawę, że jestem w czołówce Ligi 
Kobiet – rankingu dla najaktywniej star-
tujących zawodników. Nie zdawałam, ale 
zaczęłam śledzić ranking. I piąć się na nim 
w górę. Na jednym wydarzeniu potrafiłam 
robić po dwa, trzy biegi pod rząd. Wtedy 
też zaczęłam trochę inaczej traktować star-
ty – zaczęłam je wykorzystywać do trenin-
gu. Przestały być tylko okazją do potapla-
nia się w błocie i spędzenia fajnego czasu, 
a do poćwiczenia siły chwytu, zwinności  
i techniki. Zaczęłam startować w serii elite, 
która musi pokonywać wszystkie prze-
szkody bez pomocy i bez odpuszczania 
żadnej z nich – podczas trzeciego takiego 
startu, udało mi się ukończyć w niej cały 
bieg. W październiku, na Finale Runma-
geddonu, podczas dekoracji weszłam na 
podium za zajęcie II miejsca w Top Lidze 
Kobiet Runmageddonu 2019, odbierając 
w nagrodę voucher zniżkowy na udział  
w Runmageddon Global  - do wyboru edy-
cja na Saharze lub na Kaukazie.  

Wybrałaś Kaukaz... Kiedy startujesz?
Teraz od startu dzieli mnie kilkanaście 
dni. W ostatnich miesiącach wzięłam 
udział w kilku biegach górskich – każdy 
z nich pokazywał mi, że podbiegi to cisi 
weryfikatorzy kondycji i wytrzymałości. 
Killerzy moich nóg. Ćwiczyłam biega-
nie, zdrowo się odżywiam, przygotowuję 
mentalnie.  Czeka mnie 50 kilometrowa 
trasa z licznymi przewyższeniami, z naj-
wyższym punktem dobiegowym do pra-
wie 3000 m.n.p.m.
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Kwintesencja demokracji...
Jakub Stefaniak będąc dziennikarzem informował telewi-
dzów m.in. o tym, co dzieje się w polityce, sporcie oraz woj-
skowości. Relacjonował liczne wydarzenia zagraniczne takie 
jak: Expo 2010 (Szanghaj), Euro 2012 (Kijów) oraz te związa-
ne z udziałem Polski w działaniach NATO. Na przełomie 2014 
i 2015 roku zrezygnował z dziennikarstwa i został rzeczni-
kiem prasowym Polskiego Stronnictwa Ludowego. W maju 
2018 roku kandydował na urząd prezydenta Warszawy. A w 
najbliższych wyborach parlamentarnych powalczy o poselski 
mandat. Skąd taka decyzja i jakie działania na rzecz mieszkań-
ców powiatu otwockiego zamierza podjąć nasz rozmówca? 
Przeczytajcie!

Panie Jakubie, dotychczas pracował 
pan jako dziennikarz, obecnie jest 
rzecznikiem prasowym PSL-u. Zasta-
nawia mnie, po co młody człowiek 
pcha się do polityki?
Bardzo wiele osób pyta, dlaczego zre-
zygnowałem z bycia dziennikarzem  
i zająłem się polityką. Ja zawsze odpo-
wiadam, że przez 12 lat będąc dzien-
nikarzem, nasłuchałem się polityków  
i niektórzy opowiadali takie głupoty, że 
po prostu przyszedł moment, w którym 
powiedziałem: „Dość! Trzeba pójść i coś 
zrobić”. Przekornie, ale trochę też w tym 
jest prawdy, bo trzeba dojrzeć do pew-
nych działań. U mnie ten okres obser-
wacji i wyciągania pewnych wniosków 
był dosyć długi. Dodałbym też do tego 
powszechną w mojej ocenie chęć doko-

nania zmiany pokoleniowej. Od kilku-
nastu dni prowadzimy intensywną kam-
panię, w 8 podwarszawskich powiatach. 
Nie zgadnie pani, co najczęściej mówią 
ci, z którymi się spotykam!
Co takiego?
Czas na młodych! Trzeba dać im szan-
sę. Pokazać, że jesteśmy za tym, żeby 
patrzeć w przyszłość, a nie tylko sku-
piać się na przeszłości! Ludzie mają 
dość licytowania się, kto dłużej leżał na 
styropianie i wypominania sobie tego, 
kto w latach 90-tych komu podał rękę, 
albo nogę. Coraz więcej osób pyta też: 
co będzie za lat 20,w jakim kraju będą 
żyły ich dzieci, czy wnuki, co będzie z 
emeryturami (czy będziemy w ogóle 
mieli te emerytury i w jakiej wysokości), 
czy będzie nas stać na to, żeby pojechać 
na wakacje i dokąd zmierza Polska? Być 
może zabrzmi to dosyć radykalnie, ale 
uważam, że czas powiedzieć dość tym 

politykom, którzy mentalnie zatrzymali 
się w latach 90-tych. Mamy dwudziesty 
pierwszy wiek i przed sobą przyszłość! 
Ta przyszłość będzie zależała od pokole-
nia obecnych 30-40 latków!
Czy są to opinie ludzi z pokolenia,  
o którym pan wspomina?
Nie, absolutnie! To są powszechne gło-
sy ludzi, którzy spotykają się z nami. 
Ich przekrój wiekowy to 30-70 lat. Tak 
naprawdę, mogę tylko ubolewać nad 
tym, że młodzi – dwudziestolatkowie, 
generalnie nie są zainteresowani ani 
tematem wyborów, ani polityką. Myślę, 
że jest to kwestia tego, że będą powoli 
do tego dojrzewać, a z drugiej strony – 
przez lata nasi koledzy zapracowali na 
ten wizerunek i na taki odbiór polityki. 
To też trzeba zmienić!

Jak zamierza pan dotrzeć do tych naj-
młodszych wyborców?
Najważniejsza jest rozmowa! Obec-
nie, kampanię wyborczą robi się także  
w internecie, ale trzeba też rozmawiać, 
nawet z przeciwnikami oraz osobami, 
które mają inne poglądy i starać się ich 
przekonać. Myślę, że w każdej partii są 
tacy ludzie, którzy mogą sobie zjednać 
wiele głosów. Coraz częściej mam też 
wrażenie, że Polacy przedkładają nad 
szyld partyjny głosowanie na człowieka, 
konkretną osobę, z którą rozmawiali, 
którą lubią i z której poglądami się zga-
dzają. Myślę, że to jest dobry kierunek, 
bo tak naprawdę taką osobę, z którą 
mamy żywy kontakt później bardzo 
łatwo rozliczyć. Jeśli da się jej kredyt 
zaufania, ona przyjeżdża, spotyka się 
i rozmawia, to po czterech latach albo 
dostanie  nowy kredyt zaufania i dalej 
będzie mogła pracować na rzecz tych 

ludzi, albo nie. To wszystko jest w jej 
rękach! Nie można bać się tej rozmowy! 
Ja mam niestety wrażenie, że wielu poli-
tyków z różnych formacji ucieka od tych 
rozmów.
Przypominam, że premier Morawiecki 
pojawił się ostatnio w Otwocku i Jó-
zefowie!
Premier Morawieckie pojawia się na te-
renie powiatu otwockiego tylko wtedy, 
kiedy zaczyna się kampania wyborcza!  
Z całym szacunkiem, ale ja jestem tu 
przez ostatnie cztery lata i nie widziałem 
pana premiera Morawieckiego! A bywa-
łem w różnych miejscach i spotykałem 
się z różnymi środowiskami. Do senio-
rów nie przyjechał chyba ani razu. Teraz 
zaczyna się kampania i to jest oczywiste, 
że rządzący będą wykorzystywać swoje 
funkcje, żeby tę kampanię prowadzić.  
Mieszkańcy Otwocka i powiatu otwoc-
kiego to ludzie świadomi i widzą, kto  
z nimi był od dawna, kto tutaj przyjeż-
dżał nie tylko w czasie kampanii wybor-
czej, a kto przyjeżdża po to, żeby pro-
wadzić agitację na kilka tygodni przed 
wyborami.
Co poza rozmową i czasem ma pan do 
zaoferowania mieszkańcom powiatu? 
Proszę o konkrety!
Przede wszystkim kompleksowy pro-
gram. Będziemy go w najbliższym czasie 
prezentować na konwencjach wybor-
czych. Naszym koronnym punktem, za 
który jak to mówią młodzi ludzie, damy 
się nawet pociąć i powiesić, jest emery-
tura bez podatku. To jest program dla 
wszystkich emerytów. Chodzi o to, żeby 
kwota brutto była właściwą, która wpły-
wa emerytowi co miesiąc na konto. To 
jest około kilkuset złotych miesięcznie 
zysków, a w skali roku około 3-4 tysiące 
złotych dla przeciętnego emeryta wię-
cej! Da się to zrobić! Wiemy, skąd wziąć 
na to pieniądze i jak poprzesuwać środ-
ki. Nie rozumiemy natomiast, dlaczego 
ten projekt ustawy nie został poddany 
pod dalsze prace. Warto dodać, że po-
parli go rządzący i że został skierowany 
do komisji, a tam niestety zamrożony. 
Złożyliśmy go jako projekt obywatelski 
i zebraliśmy pod nim ponad 100 tysięcy 
podpisów.
Na kampanię trzeba też popatrzeć przez 
pryzmat spraw lokalnych. Dla mnie 
najważniejsze jest to, że jeśli zostanę po-
słem, będę starał się jak najwięcej środ-
ków z budżetu kierować na potrzeby 
powiatów, także otwockiego.  W Otwoc-
ku bardzo ważny jest OKS i kompleks 
sportowy! To jest coś, co powinno być 
priorytetem więc na pewno będę chciał 
pomóc w stworzeniu ośrodka sporto-
wego z pełnowymiarowym boiskiem  
z prawdziwego zdarzenia!
Prawdziwym utrapieniem, ale też ol-
brzymim wstydem władz Otwocka 
jest też fakt, że jako miasto jesteśmy 
w pierwszej dziesiątce najbardziej za-
nieczyszczonych przez smog. Trzeba 
to zmienić, wprowadzić narodowy 
program antysmogowy i pomóc miesz-
kańcom Otwocka przejść na „zielo-
ną stronę mocy”, na tę dobrą energię 
odnawialną, dofinansować wymianę 

pieców i nie zostawić ich  
z nimi, tylko zastanowić 
się, jak sprawić, żeby 
mieli czym w nich palić. 
Mam na myśli progra-
my typu „Kawka”, które 
były realizowane jeszcze 
w poprzedniej kadencji 
rządu (w 2015 roku), ale 
nie doczekały się kon-
tynuacji. Według mnie, 
to nie jest tylko kwestia 
wymiany pieca i dofi-
nansowanie jego zakupu, 
ale także nie zostawienie 
ludzi bez pomocy. Czę-
sto bywa tak, że na ten 
surowiec do palenia ludziom brakuje, 
więc może warto uruchomić też jakieś 
środki, żeby były dopłaty również na 
ten cel. Tu nie ma co oszczędzać, bo 
to jest kwestia naszego zdrowia i życia!  
A tak naprawdę nakłady na służbę 
zdrowia są przecież olbrzymie i wszyscy 
wiemy, jak ona wygląda. Jakie są obec-
nie problemy, szczególnie ze szpitalami 
powiatowymi. To jest więc inwestycja  
w przyszłość i dziwię się, że nie wszyscy 
politycy to dostrzegają!  
A coś myślą o młodych?
Mamy szereg propozycji dla młodych 
ludzi, ale tak naprawdę są to propozy-
cje natury globalnej. Myślę, że czymś 
co może być skierowane do osób, któ-
re mieszkają w Otwocku czy powiecie 
otwockim jest na pewno kontynuacja 
programu „Wsparcie na starcie”, czyli 
dopłacanie lokalnym przedsiębiorcom 
do tego, żeby zatrudniali absolwentów 
szkół wyższych na pierwszą umowę  
o pracę. Wiem, że młodzi ludzie mają 
z tym duży problem i zazwyczaj umo-
wa o pracę nie jest w ich zasięgu. My 
chcemy przede wszystkim zachęcać 
przedsiębiorców do tego, żeby takie 
umowy funkcjonowały. Ale nie na za-
sadzie zaciskania im pętli! Tylko na 
zasadzie wsparcia finansowego i pomo-
cy! Taki program funkcjonował przed 
2015 rokiem. Nie wiem dlaczego dzi-
siaj nie jest kontynuowany, bo cieszył 
się naprawdę dużym zainteresowaniem 
i dzięki niemu mnóstwo młodych lu-
dzi miało to nomen omen wsparcie na 
starcie i z tego skorzystało! Pamiętam 
jak ja zaczynałem pracę w 2002 roku 
będąc jeszcze na studiach i nikt o tym 
wtedy jeszcze nie myślał. Moim pierw-
szym marzeniem było to, żeby dostać 
etat - co po latach się udało. Dziś wiem, 
że aby myśleć o przyszłości i założeniu 
rodziny, potrzebna jest stabilizacja. Co-
raz więcej młodych ludzi też już to do-
strzega i patrzy na życie przez pryzmat 
stabilnego zatrudnienia, a nawet jeśli są 
tacy, co nie patrzą, to trzeba im pomóc 
dostrzec to i sprawić, żeby zaczęli my-
śleć o przyszłości!
Ważnym programem, który także może 
dotyczyć młodych, jest kwestia kwoty 
wolnej od podatku. Obecnie mamy pro-
gram 500+ do osiemnastego roku życia. 
Ostatnio, będąc w Legionowie rozma-
wiałem z panią, która jest już po 26 roku 
życia i jest singielką. Zapytała mnie, ja-

kie mamy propozycje dla bezdzietnych 
singli w jej wieku. Uważam, że właśnie 
z myślą o takich osobach należy zacząć 
podnosić kwotę wolną od podatku. To 
jest wstyd, że w Polsce jest ona tak niska. 
Nie wiem, dlaczego posłowie są tu grupą 
uprzywilejowaną, ale ja bym ją sukce-
sywnie podciągał o kilka tysięcy w skali 
roku.  Myślę, że to jest coś, na co bardzo 
wielu młodych, aktywnych zawodowo 
ludzi czeka. To jest jeden z projektów, 
które będę aktywnie wspierał i być może 
nawet złożę go w przyszłym sejmie.
Czy tak zapracowany człowiek, które-
go wszędzie pełno znajduje czas dla 
rodziny? Jak na to zaangażowanie re-
agują pańska małżonka i córka?
Moje dziewczyny są bardzo kochane 
i tolerancyjne. Nawet w tym natłoku 
prac udało mi się znaleźć czas, żeby 
pójść z córką na rozpoczęcie nowego 
roku szkolnego. Obie, z żoną, są też 
niezwykle zaangażowane w moją kam-
panię. Ostatnio, jak w jednej gminie 
wieszaliśmy banery, to Ala cały czas 
była ze mną i pomagała. Bardzo doce-
niam tę naszą pracę zespołową. Mogę 
też zdradzić, że mój tata, który jest już 
na emeryturze, też zaangażował się  
w kampanię. Mieszkańcy powiatu 
otwockiego będą mogli go spotkać, 
ponieważ jako kierowca podróżuje tu 
busem „Kubusem”, który przemierza 
wszystkie gminy i miejscowości. Zade-
klarował się, że będzie mnie wspierał 
przez całą kampanię i muszę się przy-
znać, że jestem z niego bardzo dumny!
Wzór jak widać idzie z góry, bo przy-
szły pan poseł również zakasał ręka-
wy...
Ale to przecież jest kwintesencja kam-
panii! Uważam, że każdy powinien tak 
robić!  Każda sytuacja, gdy wiesza się 
baner i rozdaje ulotki, to jest możliwość 
rozmawiania z ludźmi. Ja nie uciekam 
od tego i może czasami jestem zbyt 
wielką gadułą. Ale uważam, że dialog 
to podstawa i zachęcam do tego wszyst-
kich, bo jeżeli nie będziemy rozmawiać, 
to nie będziemy w stanie się porozumieć 
nawet przy najmniejszej spornej spra-
wie, czy problemie. Możemy mieć swoje 
zdania, ale jak nie dyskutujemy, to nic 
z tego nie wynika. To jest kwintesencja 
demokracji!

Rozmawiała: Marzena Lech
Fot. Archiwum J. Stefaniaka
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Karczewski wehikuł 
czasu

Społeczność Szkoły podstawowej nr 1 im. Bolesława Prusa  
w Karczewie (w tym również rodzice), zaprasza na ciekawy cykl 
imprez zatytułowany: „Stacja Konspiracja”, które odbędą się  
w placówce, ale również na terenie stadionu Mazura Karczew, 
Rynku Zygmunta Starego oraz w Piwnicy Pod Barankiem w Miej-
sko Gminnym Ośrodku Kultury. -W tym roku odtwarzamy m.in.: 
konspirację, tajne komplety i słynny karczewski bazar. W naszych 
wydarzeniach wezmą udział grupy rekonstrukcyjne, a uczestnicy 
wystąpią w strojach wypożyczonych z TVP – zdradzają organi-
zatorzy i zapewniają, że dzięki imprezom stylizowanym na tamte 
lata, uczestnicy dosłownie przeniosą się w czasie.

Prace nad cyklem „Stacja Konspiracja” trwają już od czerwca,  
a wydarzenie powstaje w większości w czynie społecznym. Nie bez 
znaczenia jest też wsparcie finansowe, które udało się pozyskać od 
Narodowego Centrum Kultury.

Zaciekawiło Was to przedsięwzięcie? Zatem sprawdźcie szcze-
góły na plakacie i przybywajcie! My na pewno będziemy!

ML

Jak zaciekawić młodzież historią i sprawić, żeby 
zainteresowała się wydarzeniami, które miały 
miejsce w ubiegłym stuleciu? Najlepiej organizu-
jąc lekcję na żywo!

Józefowski  blues
W sobotę, 7 września rozpoczął się fantastyczny, jedenasty już Festiwal bluesowy im. Tade-
usza Nalepy „Lep na Bluesa” w Józefowie. Kto nie był, ma czego żałować!

Podczas inauguracji już od godziny 
17:00 mogliśmy podziwiać wystawę 
„Portretów malowanych muzyką” au-
torstwa artysty plastyka, rzeźbiarza, 
projektanta grafiki, malarza i fotografa 
- Wojciecha Manna. Składa się na nią 
cykl portretów, na których widać, ale 
jeśli dobrze się wsłuchamy również sły-

chać muzykę! Nie zabrakło też plakatów 
ze wszystkich edycji festiwalu. 

Wreszcie przyszedł czas na to, na co 
tak bardzo czekali fani muzyki z Delty 
Missisipi: na koncerty! A było czego 
posłuchać! Jako pierwszy na scenie ple-
nerowej MOK-u wystąpił fantastyczny 
David Fly, który natychmiast oczarował 
publiczność. Sympatyczny artysta, czer-

piący inspirację z bluesa, ale też z mu-
zyki country, folk i soulu, ubarwiał swój 
występ ciekawymi opowieściami z licz-
nych podróży, które są jego drugą pasją.

Następnie, na scenie pojawił się zespół 
Cristine&Blue Drags ze wspaniałą Kry-
styną Ostrowską na wokalu, Sławomirem 
Nowodworskim na harmonijce ustnej, 

Witoldem Bielskim na pianinie i Janem 
Lipertem na perkusji. Usłyszeliśmy za-
równo przedwojenne standardy blueso-
wo-jazzowe, jak i chicagowskiego bluesa 
z elementami funku, soulu i bossa nowy. 

Nie zabrakło też czegoś dla miłośni-
ków kina, którzy obejrzeli film „Blues 
Brothers” z Danem Aykroydem i Joh-
nem Belushim.

Jeśli nie udało Wam się dotrzeć 
na pierwszy dzień/wieczór festiwa-
lu, to koniecznie zarezerwujcie so-
bie czas w najbliższą sobotę! Będzie 
się działo! Tym razem, wystąpią ze-
społy: Kajetan Drozd Acoustic Trio 
i Ornery Broad. Dowiemy się jak 
brzmią panowie w muzyce o moc-

nych blues-rockowych korzeniach, 
przeplatanych takimi gatunkami jak: 
funk, country, boogie i rockabilly.  
A także panie reprezentujące kombi-
nację potrójnej, różnorodnej  kobiecej 
energii z hartowaną przyjaźnią, śpie-
wem i… winem.

Początek o godzinie 18:00.
ML
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Pokusa potajemnej kontroli?
W dobie powszechnego rozwoju technik inwigilacyjnych, pokusa potajemnej kontroli pracowników staje się coraz silniejsza. 
Na szczęście w odsieczy przybywają przepisy, skutecznie ograniczające zbyt daleko idące pomysły pracodawców.

Monitoring w miejscu pracy stał się 
już sprawą powszechną i w większości 
przypadków jego montaż i wykorzy-
stywanie nie wzbudza wielkich kon-

trowersji. Wynika to z prostego faktu 
istnienia przepisów, które dokładnie 

ustalają dopuszczalny zakres audiowi-
zualnej rejestracji zatrudnianych osób. 
Mowa tu przede wszystkim o przepi-
sach Kodeksu pracy, ale również osła-

wionego RODO, czyli wspólnotowego 
Ogólnego Rozporządzenia o Ochronie 

Danych Osobowych, stanowiącego 
podstawę do nowej Ustawy o ochronie 
danych osobowych.

 Co do zasady, pracodawca ma pra-
wo stosować monitoring wizyjny, jed-
nak wyłącznie w sytuacjach, gdy jest to 
niezbędne do zapewnienia bezpieczeń-
stwa pracownikom, ochrony mienia 
przedsiębiorstwa, kontroli produkcji 
lub zachowania w tajemnicy informa-
cji objętych tajemnicą, czyli takich, 
których ujawnienie mogłoby narazić 
pracodawcę na jakąś szkodę. Aby sto-
sowany monitoring był w pełni zgodny 
z przepisami, zakład pracy musi wyka-
zać niezbędność jego stosowania dla co 
najmniej jednego z wyżej wskazanych 
celów. Należy jednak podkreślić, iż po-
mimo dość precyzyjnego, zamkniętego 
katalogu, cele uzasadniające rejestrację 
pracowników zostały określone bardzo 
szeroko, co niewątpliwie jest niezwykle 
korzystne z punktu widzenia praco-
dawcy.

Oprócz podstaw uzasadniających 
stosowanie monitoringu, przepisy usta-
nawiają również pewne ograniczenia 
np. w stosunku do miejsc, w których 
kamer nie wolno zakładać. Do takich 

obszarów zaliczają się przede wszyst-
kim pomieszczenia sanitarne, szatnie, 
stołówki, palarnie oraz pomieszczenia 
udostępniane zakładowej organizacji 
związkowej. Może jednak zdarzyć się 
tak, że któreś z tych pomieszczeń zo-
stanie jednak objęte monitoringiem,  
z uwagi na przewidziany przepisami cel 
legalizujący. Wówczas, takie nagranie 
będzie mogło być wykorzystane wy-
łącznie wtedy, gdy nie narusza godno-
ści ani żadnych innych dóbr osobistych 
pracowników oraz nie zagraża wolno-
ści i niezależności związków zawodo-
wych.

Zapis z monitoringu może być prze-
chowywany przez pracodawcę przez  
3 miesiące od daty rejestracji. Po upły-
wie tego terminu pracodawca zobowią-
zany jest do zniszczenia nagrań. Prawo 
przewiduje jednak pewne wyjątki od 
tej zasady i pozwala na dłuższe prze-
chowywanie, jeżeli jest to podyktowane 
stosowaniem odrębnych przepisów lub 
potrzebami dowodowymi w związku  
z toczącym się postępowaniem sądo-
wym lub przygotowawczym. Wtedy, 
termin przechowywania nagrania zo-
staje z mocy prawa przedłużony do 

chwili prawomocnego zakończenia 
sprawy.

Polskie prawo (w zgodzie z regu-
lacjami RODO) dopuszcza również 
monitorowanie firmowej poczty elek-
tronicznej. Warunkiem korzystania 
z takiego środka jest poszanowanie 
tajemnicy korespondencji oraz, jak  
w przypadku klasycznego monitoringu, 
innych dóbr osobistych pracownika. 
Natomiast prywatna skrzynka poczto-
wa, nawet jeżeli korzystamy z niej ze 
służbowego komputera, jest wyłączo-
na z każdej (legalnej!) formy nadzoru. 
Należy również wspomnieć, że praco-
dawca ma obowiązek poinformowania 
pracowników o wybranej przez siebie 
formie kontroli oraz jej szczegółowym 
zakresie - czy to w umowie o pracę, 
czy też poprzez umieszczenie klauzuli 
informacyjnej, np. w regulaminie za-
kładowym.

 
Paweł Kowalewicz, prawnik 
w Fundacji Legalna Kultura

Publikacja powstała w ramach 
Społecznej kampanii edukacyjnej 

Legalna Kultura 
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Książki poleca

Kristin Hannah

Zimowy ogród
Wciągający od pierwszej strony Zimowy 
ogród to powieść niezwykła - epicka hi-
storia miłosna i jednocześnie kameralny 
portret kobiet na życiowych rozdrożach. 
Działa na wyobraźnię, porusza liryzmem 
i podnosi na duchu. Długo pozostaje  
w pamięci.
Czasem wystarczy otworzyć drzwi do 
przeszłości matki, aby odnaleźć swoją 
przyszłość.
Meredith i Nina Whitson są tak różne, 
jak tylko różne mogą być siostry. Jed-
na została w domu, zajmuje się dzieć-
mi i rodzinną firmą; druga wyruszyła  
w świat i została słynną fotoreporterką. 
Kiedy ukochany ojciec ciężko zachoru-
je, obie siostry wraz nieakceptującą có-
rek Anyą Whitson znajdą się przy nim. 
Nawet w tak ciężkich chwilach, matka 
jest wobec nich zimna i obojętna. Ojciec 
przed śmiercią wymusza na niej obietni-
cę: żona ma opowiedzieć córkom bajkę, 
którą zaczęła wiele lat temu i nigdy nie 
skończyła. Tym razem ma dokończyć.
Opowieść, którą usłyszą od matki, okaże 
się zaskakująca. Jest to historia wielkiej, 
wieloletniej miłości, która zaczęła się  
w mroźnym Leningradzie czasów dru-
giej wojny światowej, a finał znajdzie 
na współczesnej Alasce. Nina wręcz 
obsesyjnie chce poznać prawdę i to ona 
zmusza matkę i siostrę do wyprawy  
w przeszłość. Na jaw wyjdą sekrety, któ-
re wstrząsną całą rodziną.

Tess Gerritsen

Kształt nocy
Każda kobieta, która znalazła się  
w tym domu, tam umarła...
Ona może być następna.
Ava Collette, próbując uciec od swojej 
tragicznej przeszłości, przeprowadza 
się z Bostonu do małego miasteczka 
na wybrzeżu Maine. Zamierza napisać 
książkę, której nie może skończyć od 
miesięcy. Jeśli jednak potrzebowała 
spokoju, to nie wybrała najlepszego 
miejsca do życia.
Atmosfera w wynajętym starym domu 
nie sprzyja pracy – regularnie pojawia 
się w nim tajemniczy gość… A miesz-
kańcy miasteczka, w którym doszło 
do szeregu niewyjaśnionych mor-
derstw, skrywają wiele mrocznych 
sekretów.
Coraz bardziej zaniepokojona Ava 
dochodzi do wniosku, że jeśli sama 
nie podejmie śledztwa w sprawie za-
bójstw – i to szybko – może się stać 
kolejną ofiarą.
Tess Gerritsen to jeden z najbardziej 
wszechstronnych głosów w świecie 
dzisiejszych thrillerów.

„Providence Journal”
Tess Gerritsen to mistrzyni w opowia-
daniu historii zgłębiających psychikę 
mordercy i tajniki medycyny sądowej.

James Rollins

Kelsey Miller

Przyjaciele. Ten o najlep-
szym serialu na świecie

Szóstka przyjaciół, którzy stali się ro-
dziną.
Serial telewizyjny, który stał się feno-
menem.
Przyjaciele to ikona, najchętniej oglą-
dany serial telewizyjny. Kiedy w 1994 
roku debiutował na ekranach, nikt 
nawet nie przypuszczał, jak wielki od-
niesie sukces.
W jakich okolicznościach Jennifer 
Aniston, Matthew Perry i reszta otrzy-
mali swoje role? Kto spośród nich za-
rabiał najwięcej? I czy w rzeczywisto-
ści również byli przyjaciółmi?
Przyjaciele. Ten o najlepszym seria-
lu na świecie przywołuje nieznane 
dotąd fakty na temat kultowej pro-
dukcji, wspomina najważniejsze  
i przełomowe sceny, wyjaśnia genezę 
niektórych wątków oraz pokazuje, jak 
serial kształtował nowe trendy. Zabie-
ra czytelników za kulisy i zdradza, jak 
zmieniali się aktorzy, a wraz z nimi 
Ross, Rachel, Monica, Chandler, Joey 
i Phoebe.
Książka Kelsey Miller to pozycja obo-
wiązkowa dla fanów serialu, a także 
dla tych, którzy jakimś cudem jeszcze 
go nie znają i są ciekawi, o co tyle za-
mieszania.
We wrześniu 2019 roku minęło do-
kładnie 25 lat od emisji pierwszego 
odcinka. Ćwierć wieku z Przyjaciółmi 

to dobry moment, by dać fanom se-
rialu coś specjalnego – książkę, dzięki 
której spojrzą na swoich ulubionych 
bohaterów w zupełnie nowy sposób 
i dostrzegą rzeczy, których wcześniej 
nie widzieli!
Nie znam drugiego serialu, na którym 
można się tak śmiać, tak płakać i tak 
pokochać bohaterów. No i któż nie 
marzy o oddanym przyjacielu, który 
mówi: „Gdybym musiał, obsikałbym 
każdego z Was”?

Arlena Witt, w Po Cudzemu i Grama 
to nie drama uczy angielskiego m.in. 
na podstawie dialogów z Przyjaciół.
Pozycja obowiązkowa dla wszyst-
kich, którzy marzą o tym, by napić 
się kawy w Central Perk, zastanawiają 
się, kim był Obrzydliwy Golas, a pod 
prysznicem nucą najchętniej piosen-
kę o kotku-śmierdziuszku. Przyjaciele 
Przyjaciół nie będą mogli się od niej 
oderwać.

Łukasz Muszyński, Filmweb.pl

Tę książkę powinien przeczytać każ-
dy szanujący się psychofan Przyjaciół 
:) Prawie 400 stron faktów i anegdot 
zespolonych w jedną historię ideal-
nie dopełnia to, co finalnie widzimy 
na ekranie. Okazuje się, że kulisy 
powstawania serialu wciągają równie 
mocno jak sama produkcja!

Malwina Bakalarz, BAKU FAMILY

Kelsey Miller
Ukończyła studia na kierunku zwią-
zanym z filmem i telewizją na Uni-
wersytecie Bostońskim. Nim pełno-
etatowo zajęła się pisaniem, swoją 
karierę rozpoczęła w świecie produk-
cji filmowych, gdzie dołączyła do eki-
py skierowanego do kobiet programu 
Refinery29 i stworzyła jedną z naj-
popularniejszych witryn interneto-
wych dotyczących zdrowego trybu 
życia. Obecnie mieszka na Brooklynie  
w Nowym Jorku i pracuje nad kolejną 
książką.

 
Dan Simmons 

Zimowe nawiedzenie
Przerażająca opowieść o duchach, stra-
chu i samotności w scenerii znanego 
z horroru Letnia noc miasteczka Elm 
Haven
Dale Stewart, niegdyś szanowany wy-
kładowca i powieściopisarz, doprowa-
dził do ruiny zarówno swoją karierę, 
jak i małżeństwo – a teraz ciemność 
nieuchronnie się do niego zbliża.  
W ostatnich godzinach Halloween 
wrócił do wymierającego miasteczka 
Elm Haven, w którym się wychował. 
Dzięki odosobnieniu ma nadzieję zna-
leźć tutaj spokój. Ale przeprowadzka 
do od dawna opuszczonej posiadłości 
na obrzeżach miasta – niegdyś będą-
cej domem dziwnego i błyskotliwego 
przyjaciela Dale’a, który stracił swoje 
młode życie w przerażającym „wypad-
ku” podczas strasznego lata 1960 roku 
– stanowi tylko ostatni z długiej serii 
popełnionych przez Stewarta błędów. 
Ponieważ wcale nie jest tutaj sam. Pry-
watne demony śledzą go w tym domu 
cieni, który zaczyna przekształcać rze-
czywistość w przerażające, nowe formy. 
W dodatku wszystko pokrywa ciężki, 
wczesny śnieg, który właśnie zaczął 
padać…
„Dan Simmons jest genialny!”.

Dean Koontz
„Jestem pod ogromnym wrażeniem 
Dana Simmonsa”.

Stephen King

REKLAMA
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Krzyżówka

Trzy pierwsze osoby, które nadeślą do nas poprawne hasło - rozwiązanie krzyżówki, otrzymają książkę.  
Rozwiązanie należy przysłać mailowo na adres: redakcja@halootwock.pl. Rozwiązaniem krzyżówki w poprzed-
nim numerze było hasło: POPISY. Zwycięzców - Konrada Pełka, Lidię Popławską i Mariusza Kordel zapraszamy 
do naszej redakcji po odbiór książek.

Rozwiąż krzyżówkę 
i wygraj książkę!

420 000zł Tel.: 503 301 559, Citi-
home Nieruchomości.  
 
Otwock, ul. Lecha, 54m², 1 piętro, 
2 pokoje, widna kuchnia, łazien-
ka, do odświeżenia, , widok na las, 
Cena: 239 000 zł, tel.: 513-401-
901, Citihome Nieruchomości

 
Otwock, ul. Andriollego, centrum, 
46m², parter, dwa pokoje, wysoki 
standard, widna kuchnia, łazienka, 
Cena: 280 000 zł, tel.: 513-401-
901, Citihome Nieruchomości

WYNAJEM
 
Świder, 120m², parter domu, 
4 pokoje, umeblowane, do 
dyspozycji podwórko, czynsz 
najmu 2.500 zł/mc + media + 
kaucja, prywatnie lub na biu-
ro, szkołę, itp. Tel.: 503 301 
559, Citihome Nieruchomości 
 
Otwock, Centrum, 28m2, par-
ter z witryną, miejsca par-
kingowe przed budynkiem 
Cena: 1 900 zł, tel.: 513 401 
901, Citihome Nieruchomości 

Józefów, lokal 100m2, 1 pię-
tro, idealna lokalizacja, teren 
ogrodzony, pod biuro, szkołę, 
zajęcia dla dzieci, sklep, siłow-
nię, itp. Cena najmu 4500zł/
mc + media, Tel.: 503 301 
559, Citihome Nieruchomości 

TBS Józefów, 70m2, 3 pokoje, ta-
ras, ogródek, duża piwnica, wy-
soki standard, Cena 240.000zł, 
tel.: 503 301 559, Citihome Nie-
ruchomości

MIESZKANIE: 
Otwock, ul. Reymonta, 44m2,  
parter, ogródek, w kamienicy, 
Cena 219 000 zł. Tel: 513 401 901 
Citihome Nieruchomości

 
Otwock, ul. Karczewska, 48m²,  
4 piętro, 3 pokoje, widna kuchnia, 
łazienka, Cena:209 000 zł, tel.: 
507 847 874, Citihome Nierucho-
mości

TBS Józefów, 36m2, pokój, kuch-
nia, łazienka, 3 piętro, balkon, 
piwnica, Cena 130 000zł, tel.: 503 
301 559, Citihome Nieruchomości 

Otwock, 70m2, 3 pokoje, balkon, 
garderoba, 2 piętro, cicha okolica, 
zadbane, zamknięte osiedle, Cena SZUKAMY 

D Z I E N N I K A R Z Y

575 714 496 
redakcja@halootwock.pl

Baran 21.03–19.04
Początek tygodnia nie będzie łatwy. Będziesz podirytowany, 
co może doprowadzić do kłótni. Staraj się trzymać język za 
zębami. 

Byk 20.04–22.05

Bliźnięta 23.05–21.06

Rak 22.06–22.07

Lew 23.07–23.08

Panna 24.08–22.09

Waga 23.09–22.10

Skorpion 23.10–21.11

Strzelec 22.11–21.12

Koziorożec 22.12–19.01

Wodnik 20.01–18.02

Ryby 19.02–20.03

Nadchodzący tydzień będzie dla ciebie trudny, lecz uda ci się po-
radzić z wszystkimi przeciwnościami losu. Towarzyszyć Ci będzie 
rozchwianie emocjonalne i nie najlepsza kondycja.

Uważaj na osoby, które nie są wobec Ciebie szczere, będą one 
chciały podłożyć Ci kłody pod nogi. W sprawach sercowych dzia-
łaj rozważnie. Czeka Cię duże powodzenie w sferze finansowej. 

Ten tydzień zapowiada się bardzo pozytywnie. Na spotkaniach  
z bliskimi będziesz duszą towarzystwa. Swoim poczuciem humo-
ru zaimponujesz wszystkim znajomym. 

Poświęć w tym tygodniu czas rodzinie i znajomym. Nie przele-
waj na nich swoich negatywnych emocji, a staraj się szczerze 
rozmawiać.

W nadchodzącym tygodniu Słońce i Mars będą miały znaczny 
wpływ na Twoje samopoczucie. Będziesz przyjazny i pozytywnie 
nastawiony. 

Skup się bardziej na swoich obowiązkach. W pracy przełożo-
ny zobaczy, że jesteś rozkojarzony i nie skupiasz się na powie-
rzonych zadaniach. Ukochana osoba miło Cię zaskoczy.

W nadchodzącym czasie będziesz odczuwać rozdrażnienie  
i podirytowanie. Uważaj na osoby trzecie, które chcą Ci zaszko-
dzić, mogą one przekazać Ci fałszywe informacje.

Układ planet wskazuje, że nadchodzące dni będą mało pozy-
tywne. Ogólne rozkojarzenie i dezorientacja będą miały fatalny 
wpływ na realizacje zaplanowanych działań.

Wenus pozytywnie wpłynie na Twoje relacje z drugą połówką. 
Pamiętaj tylko, aby nie być zbytnio upartym i zgódź się na kom-
promis. Będzie to korzystne zarówno dla Ciebie, jak i dla drugiej 
strony. 

Ten tydzień upłynie Ci w niezwykle pozytywnej atmosferze. Bę-
dziesz pozytywnie nastawiony do życia, a obowiązki, które zosta-
ną Ci powierzone wykonasz bez najmniejszego problemu. 

To dobry czas na rozwój kariery zawodowej lub zmianę miejsca 
pracy. Jeżeli czujesz się zmęczony zmień otoczenie. Uważaj na 
jedną z osób z Twojego towarzystwa. 
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